



## *Representative Office of Japan to the P.A.*

VIP 2 Center, 3<sup>rd</sup> floor, Al-Bireh - Ramallah

Tel. 02-2413120/1 Fax. 02-2413123

[www.ps.emb-japan.go.jp](http://www.ps.emb-japan.go.jp)

### **PRESS RELEASE**

January 9<sup>th</sup>, 2012

#### ***Japan Extends Grassroots Assistance for a New Public Clinic in Kober Town - Ramallah***

Today on January 9, 2011, the signing ceremony of the grant contract of the project for “Relocating and Equipping the Kober Public Clinic” was held in the Representative Office of Japan to the PA. The contract was signed by Mr. Naofumi Hashimoto, Representative of Japan to the Palestinian Authority, and the Head of Kober Local Council, Mr. Abed Al Kareem Yousef. The amount of the project funded by the Government of Japan through the Japan’s Grant Assistance for Grassroots Human Security Projects is US \$ 111,758.

The project aims to facilitate people’s access to sufficient primary-care services in the area around the Kober town, where a new building of one floor will be constructed for Kober Public Clinic in addition to equipping it with some medical devices of which the mobile X-ray machine is covered by this grant. The granted project will enable around 5000 people to receive adequate care including x-ray services, thus, ending their suffering from inconvenient and inadequate medical care services.

Mr. Hashimoto in his speech expressed that the Japanese Government is determined to continue its support to Palestinian people from human security perspective as well as from its political stands for their efforts to establish a viable independent Palestinian state and to develop capacities of local institutions in providing basic daily services to people.

The GGP scheme is specially designed to address basic needs from human security perspective, which include water and electricity supply, health care, primary education and to support deprived people. Since the inception of this scheme, Government of Japan funded 315 projects with a total value of approximately 23 million US dollars which is part of Japan’s total assistance to the Palestinians since 1993 amounting about \$1.2 billion.

(End)

## *Representative Office of Japan to the P.A.*

VIP 2 Center, 3<sup>rd</sup> floor, Al-Bireh - Ramallah

Tel. 02-2413120/1 Fax. 02-2413123

[www.ps.emb-japan.go.jp](http://www.ps.emb-japan.go.jp)

---



*The Representative of Japan, Mr. Naofumi Hashimoto exchanging the Japanese Grant Contract with the Head of Kober Local Council, Mr. Abed Al Kareem Yousef*



*A scene from the signing ceremony held at the Representative Office of Japan*

# Representative Office of Japan to the P.A.

VIP 2 Center, 3<sup>rd</sup> floor, Al-Bireh - Ramallah

Tel. 02-2413120/1 Fax. 02-2413123

[www.ps.emb-japan.go.jp](http://www.ps.emb-japan.go.jp)

2012/01/09

## بيان صحفي

اليابان تقدم منحة لمركز صحي جديد في قرية كوبر - رام الله

تم اليوم 9 كانون الثاني 2012، توقيع عقد المنحة اليابانية لمشروع بناء وتجهيز مركز كوبر الصحي الجديد في مكتب ممثلية اليابان لدى السلطة الفلسطينية حيث قام السيد ناؤفومي هاشيموتو، ممثل اليابان لدى السلطة الفلسطينية، بتوقيع العقد مع السيد عبد الكريم يوسف، رئيس مجلس محلي كوبر. تم تمويل هذا المشروع بقيمة 111,758 دولار من قبل حكومة اليابان تحت إطار منح المساعدات اليابانية للمشاريع الأهلية والأمن الإنساني (GGP).

يهدف هذا المشروع الى تسهيل وصول 5000 شخص من سكان المناطق المحيطة بقرية كوبر للحصول على خدمات كافية للرعاية الصحية الأولية. حيث سيتم بناء مبنى مؤلف من طابق واحد للمركز الصحي وتجهيزه بمعدات طبية من بينها جهاز متنقل للأشعة السينية مغطى ضمن نفس المنحة. وبذلك، إنهاء معاناة المرضى من عدم كفاية الخدمات الصحية وملائمتها.

وأعرب السيد هاشيموتو في كلمته عن عزم حكومة اليابان دعم الشعب الفلسطيني من منظور الأمن الإنساني والسياسي ودعم جهوده لاقامة دولة فلسطينية مستقلة قابلة للحياة، الى جانب دعم جهوده لتطوير قدرات المؤسسات المحلية لتوفير الخدمات الأساسية اليومية للناس.

إن برنامج ال GGP مصمم خصيصا لتلبية الاحتياجات الاساسية، والتي تشمل المياه والكهرباء والرعاية الصحية والتعليم الأساسي، اضافة الى دعم الأشخاص المهمشين. فمنذ بدء هذا النوع من المساعدات مولت اليابان 315 مشروع في فلسطين بقيمة إجمالية 23 مليون دولار أمريكي تقريبا، والتي تشكل جزءا من إجمالي مساعدات اليابان للفلسطينيين منذ عام 1993 والتي بلغت حوالي 1.2 مليار دولار.